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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví a prevenci 
civilizačních chorob ZHMP  

 

ZÁPIS z 11. jednání 
Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 18. 3. 2024 v 16:30 hod. 

1. patro, místnost č. 135, Nová Radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 
     

 
Přítomni: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., Mgr. Pavel Čižinský, Mgr. Zuzana  Freitas Lopesová, Mgr. Marcela 

Kravciv Janečková, MDDr. Bára Malíková, Ing. Miloš Růžička, Mgr. Lenka Vedralová, prof. MUDr. Sergej 
Zacharov, Ph.D., MUDr. Libor Zámečník, Ph.D., FEBU, FECSM, Ing. Alena Havelková  

Omluveni: Ing. Jan Kavalírek, MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA  
Nepřítomni:   
Hosté: Mgr. Vendula Pírková, vedoucí oddělení zřizovaných organizací, Ing. Květuše Čelikovská, vedoucí 

oddělení zdravotních služeb, Vojtěch Bíba, sekretář dlouhodobě uvolněné náměstkyně primátora hl. m. 
Prahy Ing. Alexandry Udženija, Bc. Lenka Mottlová, poradkyně náměstkyně primátora Ing. Alexandry 
Udženija   

Jednání řídil: prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D., předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob 
ZHMP      

 

Text zahájení: 

Jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP zahájil předseda výboru prof. MUDr. Zdeněk Seidl, 
CSc. v 16:37 hod. 

Z jednání se omluvili: Ing. Jan Kavalírek, MUDr. Tom Philipp, Ph.D., MBA 

Přítomno 6 členů, výbor je usnášeníschopný. 

 

V 16:43 hod. se na jednání dostavili Mgr. Pavel Čižinský, Mgr. Zuzana Freitas Lopesová 

Přítomno 8 členů, výbor je usnášeníschopný. 

 

V 17:03 hod. se na jednání dostavila Mgr. Marcela Kravciv Janečková 

Přítomno 9 členů, výbor je usnášeníschopný. 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení zápisu z jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP ze dne 19. 2. 2024 

4. Projednání informačního tisku Z-12160 

5. Vyhodnocení lékařské pohotovostní služby za rok 2023 

6. Informace k zřizovací listině Metropolitního zdravotnického servisu 

7. Různé 
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K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda výboru, prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. přivítal přítomné členy a hosty na dnešním jednání a konstatoval, 
že výbor je usnášeníschopný.  

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru přednesl navržený program dnešního jednání a vyzval přítomné členy k případnému doplnění 
programu. Nikdo z přítomných členů neměl připomínky k programu. Předseda vyzval přítomné členy k navržení 
ověřovatele zápisu z jednání dne 18.3.2024. Ověřovatelem zápisu byl navržen Ing. Miloš Růžička.  
 
Předseda výboru vyzval přítomné členy k hlasování. 

Usnesení č. U-VZPC-0039 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
1.  program jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP dne 18. 3. 2024 v 

předloženém znění 
2.  ověřovatelem zápisu z jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP dne 18. 3. 

2024 Ing. Miloše Růžičku 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

3. Schválení zápisu z jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP ze dne 19. 2. 2024 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru vyzval přítomné členy, zda mají připomínky k zápisu z 10. jednání výboru ze dne 19. 2. 2024, který 
všichni členové obdrželi. K zápisu nebyly žádné připomínky. Předseda výboru vyzval členy k hlasování o schválení 
zápisu z jednání výboru ze dne 19. 2. 2024. Všichni přítomní se zápisem souhlasí. 

Usnesení č. U-VZPC-0040 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  
zápis z 10. jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP konaného dne 19. 2. 2024 

pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Projednání informačního tisku Z-12160 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru předal slovo Ing. Aleně Havelkové k představení bodu Projednání informačního tisku Z-12160. 
Jedná se o tisk k lékařské pohotovostní službě. Koncem roku 2023 zastupitelstvo hl. m. Prahy na základě předkladu 
zastupitelky JUDr. Radmily Kleslové přijalo Usnesení č. 8/19 ze dne 16.11.2023 k možnosti zajištění lékařské 
pohotovostní služby v oboru zubní lékařství pro dětské pacienty na území hl. m. Prahy. Byla uskutečněna schůzka se 
zastupitelkou JUDr. Radmilou Kleslovou k projednání LPS, k vytipování případných zájemců z řad lékařů k zajištění 
LPS apod. Lékaři byli ze strany odboru zdravotnictví MHMP osloveni, zda by byli ochotni sloužit LPS nad rámec 
současné LPS. V tisku je popsán průběh zubní LPS v roce 2023 a kroky v roce 2024. Ing. Alena Havelková představila 
závěrem tři varianty, a to: 
1) Jednat se zástupci NNF o podmínkách rozšíření poskytování LPS v oboru zubní lékařství o jednu ordinaci zejména 
pro dětské pacienty. 
2) Jednat se soukromým subjektem (Praha 9) o podmínkách včetně stanovení termínu otevření LPS v oboru zubní  
lékařství, za podmínky, že budou ošetřovat i dětské pacienty. 
3) Pokračovat v jednáních s FNM o možnosti opětovného otevření LPS v oboru zubní lékařství pro dětské pacienty.  
 
K jednáním s Fakultní nemocnicí Motol o možnostech opětovného otevření zubní LPS bylo uděleno slovo člence 
výboru, MDDr. Malíkové, která více poskytla bližší informace k zubní LPS ve FNM.  
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V 16:43 hod. se na jednání výboru dostavili členové Mgr. Zuzana Freitas Lopesová a Mgr. Pavel Čižinský. Výbor je v 
počtu 8 členů usnášeníschopný. 
 
V 17:03 se na jednání výboru dostavila členka Mgr. Lenka Kravciv Janečková. Výbor je v počtu 9 členů 
usnášeníschopný. 
 
Předseda výboru dal prostor k dotazům. Ing. Havelková na dotaz předsedy sdělila, že úhrada za vybavení ordinace se 
pohybuje v částce cca 770 tis. Kč (70% z 1,1 mil. Kč) a doplňuje, že součástí veřejnoprávní smlouvy by byly i podmínky 
a případné sankce při nedodržení daných podmínek. Na dotaz Ing. Růžičky bylo sděleno, že provoz nové ordinace by 
byl zajištěn soukromým zařízením, které již poskytuje služby v zubním lékařství na území Prahy a ve Středočeském 
kraji. Ing. Květuše Čelikovská doplňuje informace k personálnímu zajištění ve spolupráci s FNM. Dále by byl 
poskytován příspěvek na provoz 1000Kč za 1 hod. (stejné jako u dalších poskytovatelů LPS). Na konci roku obdrží 
MHMP vyúčtování LPS. Bylo hovořeno k využívání LPS viz tabulka.  
 
Proběhla diskuze k LPS (problematika zajištění prostor pro výkon zubní LPS, vybavení nové ordinace, malý zájem 
lékařů o sloužení pohotovostní služby apod.).  
 
Závěrem předseda výboru shrnul převažující názor svůj a členů výboru, že výbor preferuje rozšíření LPS v MPP ve 
Spálené ulici, v NNF případně v jiných vhodných objektech HMP.  
 
Předseda výboru vyzval přítomné členy k hlasování o projednaném informačním tisku Z-12160. 

Usnesení č. U-VZPC-0041 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
informační tisk Z-12160 

pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

5. Vyhodnocení lékařské pohotovostní služby za rok 2023 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru předal slovo Ing. Květuši Čelikovské, vedoucí oddělení zdravotních služeb z odboru zdravotnictví 
MHMP. V úvodu Ing. Čelikovská názorně ukazuje na přiložených tabulkách podíl pacientů ošetřených LPS za rok 2023 
dle místa jejich trvalého bydliště, celkové počty pacientů ošetřených LPS v období 2010 až 2023 dle jednotlivých 
oborů.  
 
Předseda výboru dal prostor k dotazům a diskuzi. MDDr. Bára Malíková se dotázala k nepřetržité provozní době v 
MPP viz příloha č. 1 přehled zajištění. organizace a financování LPS v roce 2023.  
Proběhla diskuze k lékařské pohotovostní službě, počtu zubních lékařů v ČR, modernizace způsobu ošetření, 
využívání LPS pacienty, kteří nejsou registrovaní v zubní ordinaci, ÚZIS apod. 
 
Závěrem předseda výboru ocenil zajištění LPS a vyzval přítomné členy k hlasování. 

Usnesení č. U-VZPC-0042 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  
informace ohledně vyhodnocení lékařské pohotovostní služby za rok 2023 

pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

6. Informace k zřizovací listině Metropolitního zdravotnického servisu 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru v úvodu přivítal Mgr. Vendulu Pírkovou, vedoucí odd. zřizovaných organizací z odboru zdravotnictví 
MHMP a předal Mgr. Pírkové slovo k bodu Informace k zřizovací listině Metropolitního zdravotnického servisu. Mgr. 
Pírková uvedla, že na základě vznesení dotazu na minulém jednání Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních 



 

TED 8.5.1.3 Strana 4 
 

chorob ZHMP ohledně rušení některých činností ve zřizovací listině MZS, připravila zdůvodnění zrušených činností, a 
to z důvodu transformace příspěvkové organizace.  
 
Jedná se o tyto zrušené činností MZS:  
a) zajištění funkce centrálního zadavatele nákupů 
b) administrace veřejných zakázek dle zák. č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek 
c) zajištění kritické zásoby ochranných prostředků a materiálu pro zdravotnická zařízení a pobytová zařízení na území 
hl. m. Prahy 
d) zajištění vyjednávání se zdravotními pojišťovnami o úhradách hrazené zdravotní  péče v oblasti péče o duševní 
zdraví, veřejného zdraví a krizové pomoci 
e) koordinace fungování očkovacích a odběrových míst na testování virových onemocnění 
f) zajištění vytvoření jednotné marketingové strategie  
g) tvorba přípravy jednotné vizuální identity zdravotnických zařízení tvořících Metropolitní zdravotnické konsorcium 
 
Předseda výboru dal prostor k dotazům a diskuzi.  
 
Ing. Růžička děkuje Mgr. Pírkové za předložené zdůvodnění a žádá úpravu textu vysvětlení v bodech a) a c) v duchu 
svého vysvětlení, Mgr. Pírková přislíbila. V závěru tohoto bodu předseda výboru navrhuje přizvat nám. primátora Ing. 
Udženija za účelem zjištění politického zájmu. A dále předseda výboru navrhl přerušit tento bod a vyzval přítomné 
členy k hlasování. 

Usnesení č. U-VZPC-0043 

Výbor pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 

I .   p ř e r u š u j e  
projednávání bodu programu "Informace k zřizovací listině Metropolitního zdravotnického servisu" 

pro: 8, proti: 0, zdržel se: 1, mimo místnost: 0 

7. Různé 

Předkladatel: předseda Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP 
Předseda výboru navrhl zařadit projednání oznámení ve věci hluku "Ledárny Braník" ze dne 15.12.2023. Proběhla 
diskuze k problematice hluku ve městě. Mgr. Vedralová doplnila, že se zástupci Iniciativy Hluk z Prahy 4 bylo 
uskutečněno jednání, došlo k úpravě technologie apod.  
Předseda výboru sdělil, že všem členům výboru budou předány materiály ohledně oznámení hluku, a to 
prostřednictvím e-mailu. 

 

 
 

Předseda výboru prof MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. poděkoval všem přítomným za účast na dnešním jednání Výboru pro 
zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP a ukončil jednání v 18:21 hod. 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
Ověřil: Ing. Miloš Růžička, člen Výboru pro zdravotnictví a prevenci civilizačních chorob ZHMP  
Zapsal: Martina Malá, DiS., MHMP - ZDR MHMP   

prof. MUDr. Zdeněk Seidl, Ph.D. 
předseda Výboru pro zdravotnictví a 

prevenci civilizačních 
chorob ZHMP 

 
 
 
 
  
  
 


